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Na IV Sesji Rady Gminy, która odbyła się 19 lipca, radni 
podjęli uchwały:
1) uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Topólka z 21 grud-

nia 2023 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej Gminy Topólka na lata 2024-2028,

2) uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Topólka z 21 grud-
nia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu na 2024 rok,

3) uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Topólka z 29 stycznia 
2024 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Roz-
wiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Topólka na rok 2024,

4) w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Re-
wizyjnej na 2024 rok.
 
Na V Sesji Rady Gminy, która odbyła się 30 sierpnia, radni 

podjęli uchwały:
1) uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Topólka z 21 grud-

nia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu na 2024 rok,
2) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub robo-
ty budowlane przy zabytkach położonych na terenie gminy 
Topólka wpisanych do rejestru zabytków,

3) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy za-
bytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji za-
bytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków,

4) w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku 
od nieruchomości, podatku leśnego i opłaty z tytułu posiada-
nia psów oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysoko-
ści wynagrodzenia za inkaso,

5) w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 
prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomo-
wych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych 
na terenie gminy Topólka,

6) w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubie-
gający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności 
w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami oraz prowa-
dzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk 
i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części, na terenie gminy Topólka.

Treść uchwał dostępna na stronie Biuletyn Informacji Publicznej 
Urzędu Gminy Topólka.

Stanisław Borkowski, przewodniczący Rady Gminy Topólka

Rada Gminy

5 czerwca br. W Urzędzie Gminy w Topólce odbyło się pod-
pisanie umowy z Wykonawcą w ramach rozstrzygniętego prze-
targu. Konrad Lewandowski – wójt gminy przy kontrasygnacie 
Katarzyny Modrzejewskiej – skarbnika gminy podpisał umowę 
z Wykonawcą Zakład Handlowo-Usługowy Krzysztof Sadzikowski, 
ul. Wschodnia 2A, 87-800 Włocławek na zadanie pn.: „Przebudo-
wa i termomodernizacja budynku Punktu Przedszkolnego przy 
Szkole Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Topólce wraz 
z instalacją OZE” w systemie „zaprojektuj-wykonaj”. Wyłonio-
nemu Wykonawcy został oficjalnie przekazany teren i plac budo-
wy. Nadzór inwestorski z ramienia Inwestora pełnił będzie Łukasz 
Dymkowski prowadzący działalność pod nazwą BIURO PROJEK-
TOWE WIELKIE-PROJEKTY.PL Przedmiotowa inwestycja realizo-
wana jest z Programu Rządowy Fundusz Polski Ład: Program 
Inwestycji Strategicznych w odpowiedzi na nabór w ramach zło-
żonego wniosku o dofinansowanie w dniu 31.07.2023 r., a następ-
nie otrzymaną wstępną promesę. Potwierdzeniem przyznania do-
finansowania jest udzielona promesa, na podstawie której zawarto 
umowę z Wykonawcą. Całkowita wartość powyższego przedsię-
wzięcia opiewa na kwotę: 2.300.000,00 zł z czego 2.254.000,00 zł 
stanowi wartość udzielonego dofinasowania. Zakończenie realiza-
cji zadania zaplanowane jest na: 5 lutego 2025 roku. 
W ramach zadania zostanie wykonany zakres działań obejmujący:
– termomodernizację obiektu – ściany i stropodachy, 
– wykonanie obróbek blacharskich dachu, 
– wymianę całego orynnowania i rur spustowych, 
– wymianę tynków i czap na kominach, 
– wymianę stolarki okiennej wraz z parapetami zewnętrznymi 

i wewnętrznymi oraz niezbędnymi pracami malarskimi, 
– wymianę stolarki drzwiowej wraz z niezbędnymi pracami ma-

larskimi, 
– wymianę balustrad, krat w oknach, poręczy i innych elemen-

tów stalowych, 
– remont elewacji, wiatrołapu i zejść do piwnic, 
– remont schodów zewnętrznych, 
– budowa podjazdu dla osób z niepełnosprawnościami, 
– wykonanie i montaż nowych drabin włazowych na dach, 
– przebudowę istniejącej kotłowni węglowej na kotłownię zasi-

laną pompą ciepła, 

„Przebudowa Punktu 
Przedszkolnego”
– wykonanie instalacji fotowoltaicznej na dachu budynku, 
– modernizacja systemu wentylacji budynku, 
– malowanie ścian, sufitów, 
– wykonanie nowych posadzek wraz z okładzinami PVC/z pły-

tek ceramicznych, 
– kompleksową wymianę ogrodzenia; 
– prace związane z zagospodarowaniem terenu przy budynku 

przedszkola, utwardzenie ciągów pieszych. 
Prace związane z dociepleniem budynku i wymianą stolarki 

okiennej i drzwiowej prowadzone będą w starej części budynku 
przedszkola, natomiast cały budynek (zarówno starą jak i nową 
część) należy pomalować zgodnie z wybraną koncepcją kolory-
styczną przez Inwestora.

Aktualnie na placu budowy trwają zaawansowane prace, co 
obrazują poniżej załączone zdjęcia.

Tekst/Foto: Justyna Grabowska
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W lipcu bieżącego roku rozpoczęły się wybory sołtysów w so-
łectwach na terenie naszej gminy. Po okresie pięcioletniej ka-
dencji mieszkańcy 24 sołectw mogli ze swojego grona wybrać 
przedstawiciela, który będzie ich reprezentował. 

Lp Sołtys – imię i nazwisko Sołectwo
1 Janina Jarzynowska Bielki
2 Elżbieta Krawczyk Borek
3 Małgorzata Stolarska Chalno
4 Danuta Matusiak Czamanin
5 Piotr Lewiński Czamanin - Kolonia
6 Izabela Ratajczyk Czamaninek
7 Ewelina Waszak Galonki
8 Marek Lewandowski Głuszynek
9 Patryk Frątczak Kamieniec
10 Wojciech Błaszczyk Kamieńczyk
11 Julietta Dadzibóg Kozjaty
12 Paweł Sójkowski Miłachówek
13 Stanisław Żywiczyński Orle
14 Weronika Wysocka Paniewek
15 Krzysztof Adrian Paniewo
16 Arkadiusz Jąkalski Sadłóg
17 Henryk Ozimiński Sadłóżek

Wybory Sołeckie

Gospodarstwo Rolne Krystyny 
i Grzegorza Dębowskich zam. Iłowo 5, 
gm. Topólka brało udział w konkursie 
– XXI Ogólnokrajowym Konkursie Bez-
pieczne Gospodarstwo Rolne organizo-
wanym przez KRUS.

Etap pierwszy Regionalny (byłe woj. 
włocławskie) odbył się 9 maja 2024 r. 
w tym etapie wzięły udział 74 gospodar-
stwa. Komisja oceniała stan wszystkich 
budynków wchodzących w skład posesji. 
Ład i porządek wokół zabudowań, stan 
maszyn rolniczych (osłonki, drabinki itp.) 
oraz miejsce ich garażowania. Miejsce 
przechowywania środków ochrony roślin, 
wyposażenie szafki w odzież ochronną, 
bezpieczeństwo pracy przy hodowli zwie-
rząt w budynku inwentarskim, np. bariery 
na schodach. Podsumowanie konkursu 
odbyła się 25 maja 2024 r. w Zarzeczewie.

Gospodarstwo Państwa Dębowskich 
zajęło II miejsce, jednocześnie przecho-
dząc do etapu wojewódzkiego. 

17 czerwca 2024 r. komisja składająca 
się z 11 osób (przedstawiciele z KRUS, 
Państwowej Inspekcji Pracy w Bydgosz-
czy, Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu, 
Agro-ubezpieczeń, ARIMR, Krajowego 
Ośrodka Wsparcia Rolnictwa) dokonała 
lustracji gospodarstwa.

XXI Ogólnokrajowy Konkurs  
Bezpieczne Gospodarstwo Rolne

Podsumowanie etapu wojewódzkiego odbyło się na Międzynarodowych Targach 
Rolno-Przemysłowych Agro – Tech Minikowo 5 lipca 2024 r. Państwo Krystyna i Grze-
gorz Dębowscy zajęli III miejsce. 

Laureaci otrzymali od wojewody woj. kujawsko-pomorskiego, Urzędu Marszałkow-
skiego w Toruniu i organizatorów dyplomy, puchary i nagrody.

Wartość nagród w obu etapach konkursu wyniosła 5.000 zł
Laureaci

18 Przemysław Rakowski Sierakowy
19 Marek Maciejewski Świerczynek
20 Barbara Zielińska Świerczyn
21 Józef Banasiak Topólka
22 Krystyna Żernicka Torzewo
23 Anna Migdalska Wola Jurkowa
24 Małgorzata Mikołajczak Znaniewo

Tekst: Ewelina Waszak

Od lewej stoją: sekretarz gminy Joanna Kosińska, sołtysi – Stani-
sław Żywiczyński, Małgorzata Stolarska, Anna Migdalska, Wojciech 
Błaszczyk, Izabela Ratajczyk, Józef Banasiak, Marek Lewandowski, 
Krystyna Żernicka, Henryk Ozimiński, Weronika Wysocka, siedzą 
Janina Jarzynowska, Elżbieta Krawczyk, Barbara Zielińska, Julietta 
Dadzibóg, Danuta Matusiak, Ewelina Waszak, Marek Maciejewski
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SP TOPÓLKA

Rozpoczęcie roku szkolnego w SP Topólka

Rok szkolny 2024/2025 możemy oficjalnie uznać za rozpoczęty. Drugiego 
września ponownie zabrzmiał dzwonek na szkolnych korytarzach wśród zgieł-
ku radosnych rozmów uczniów. Bieżący rok szkolny przynosi wiele zmian. Do 
społeczności szkolnej dołączyłem ja jako nowy dyrektor szkoły Błażej Barczak, 
któremu „akt powierzenia” funkcji wręczył wójt gminy Topólka Konrad Lewan-
dowski. Trwa remont punktu przedszkolnego, który za kilka miesięcy będzie 
służył najmłodszym mieszkańcom gminy Topólka. W murach szkoły pojawili 

się najmłodsi uczniowie, w obecności wzruszonych rodziców, rozpoczęli swoją 
edukacyjną przygodę. Uroczystość miała wyjątkowy charakter, a swoją obecno-
ścią uświetnili ją zaproszeni goście: sekretarz Urzędu Gminy Joanna Kosińska, 
kierownik CUW Marcin Hernacki, ks. Robert Kaczmarek, przewodnicząca RR 
Anna Bartoś. Nowy rok szkolny to nowe wyzwania, na które jesteśmy gotowi! 

Tekst: dyrektor Szkoły – Błażej Barczak 
Foto: Anna Grabowska

Nowy Dyrektor Szkoły w Topólce
Moje życie zawodowe od 20 lat jest związane z edukacją. Praca z dziećmi i młodzie-

żą to nie tylko mój zawód, ale przede wszystkim pasja. Jestem absolwentem wydziału 
matematyki na Uniwersytecie Kazimierza Wielkiego w Bydgoszczy i jako matematyk 
zaczynałem swoją pracę w SP w Piotrkowie Kujawskim, a później przez 10 lat pra-
cowałem w SP w Dębołęce. Ostatnie 5 lat pełniłem funkcję dyrektora Zespołu Szkół 
Mechanicznych w Radziejowie. W kolejnych latach ukończyłem kilka kierunków studiów 
podyplomowych, zdobywając nowe umiejętności i kwalifikacje. Drugą kadencję pełnię 
funkcję radnego Miasta i Gminy Piotrków Kujawski. Praca w szkole to prawdziwe wy-
zwanie. Zmieniające się realia oświatowe, kulturowe i społeczne powodują, że w tym 
zawodzie trzeba być kreatywnym, mieć silną osobowość i potrafić działać w sytuacjach 
kryzysowych. Dzięki pracy w Zespole Szkół Mechanicznych nabrałem doświadczenia, 
które jest potrzebne w prowadzeniu placówki oświatowej. Zawsze z sentymentem będę 
wracać do młodzieży uczącej się w niej oraz grona pedagogicznego. Jestem osobą, 
która lubi działać, jest otwarta na zmiany. Uważam, że w pracy szkoły bardzo ważne są 
wyniki nauczania, przygotowanie uczniów do egzaminów, a z drugiej strony atmosfera, 
w jakiej uczą się dzieciaki. Budowanie ich poczucia wartości. Mam nadzieję, że wspólnie 
z nauczycielami, rodzicami oraz przy wsparciu organu prowadzącego stworzymy szko-
łę, w której dzieciaki będą czuły się bezpieczne i akceptowane, a ich pasje i zaintere-
sowania będą rozwijane. Szkoła w środowisku lokalnym pełni bardzo ważną rolę i mam 
nadzieję, że dzięki swojemu zaangażowaniu i ciężkiej pracy uda mi się zdobyć zaufanie 
społeczności szkolnej. 

Tekst: Błażej Barczak
Foto: archiwum szkoły
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SP PANIEWO

 INAUGURACJA ROKU SZKOLNEGO 
2024/2025 

2 września uczniowie po raz kolejny prze-
kroczyli progi naszej szkoły, aby przez kolejnych 
10 miesięcy doskonalić swoje umiejętności i zdo-
bywać nową wiedzę. Dyrektor Barbara Wieser 
szczególnie gorąco powitała nowych uczniów, 
którzy rozpoczynają szkolną przygodę w oddzia-
le przedszkolnym. Po przedstawieniu organizacji 
nowego roku szkolnego dyrektor życzyła uczniom, 
rodzicom i nauczycielom obfitującego w same suk-
cesy okresu nauki i pracy. Głos zabrał również nasz 
gość – proboszcz Parafii Świerczyn ks. Piotr Małec-
ki, przypominając, że każdy uczy się dla siebie po 
to, aby osiągnąć w życiu założone cele.

Tekst i foto: AKontowicz
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Starostowie dożynkowi
Podczas tegorocznych Dożynek Gminno-Parafialnych za-

szczytną rolę starostów pełnili Julietta i Paweł Dadzibóg. To 
właściciele gospodarstwa rolnego w miejscowości Kozjaty. 
W momencie przejmowania gospodarstwa od rodziców w 2012 
roku gospodarstwo liczyło 25 ha, obecnie dzięki ciężkiej pracy 
i zaangażowaniu młodych rolników powierzchnia wynosi bli-
sko 80 ha wraz z dzierżawami. Gospodarstwo specjalizuje się 
w hodowli bydła mlecznego i opasowego oraz produkcji zboża 
paszowego. Jest coraz bardziej zmechanizowane i wyposażone 
w odpowiednie sprzęty zarówno do uprawy pól jak również do-
stosowane do produkcji mleka.

Pan Paweł z zamiłowania rolnik, ukończył szkołę rolniczą, na-
tomiast Pani Julietta jest z wykształcenia technikiem hotelarstwa. 
W swoim gospodarstwie starają się wprowadzać nowoczesne 

Dożynki 2024 w gminie Topólka były wyjątkowym wydarze-
niem, które na długo zapadnie w pamięć mieszkańców i wszyst-
kich obecnych. Święto plonów, obchodzone 1 września, zgroma-
dziło wielu uczestników, którzy przyszli uczcić zakończenie żniw 
oraz wziąć udział w licznych atrakcjach przygotowanych na ten 
dzień. Głównymi Organizatorami tej uroczystości byli wójt gmi-
ny oraz proboszcz parafii Miłosierdzia Bożego w Topólce, którzy 
z wielką dbałością o tradycję i szczegóły zadbali o każdy aspekt 
święta, dzięki czemu dożynki 2024 stały się jednym z najważniej-
szych wydarzeń w lokalnym kalendarzu.

Uroczystości rozpoczęły się tradycyjną mszą świętą, podczas 
której poświęcono wieńce dożynkowe, stanowiące symbol uro-
dzaju i zakończenia żniw. Był to wyjątkowy moment, w którym 
uczestniczyła cała społeczność, a Paweł i Julietta Dadzibóg, 
jako starostowie, mieli zaszczyt przewodzić tej części ceremo-
nii. Wieńce, bogato zdobione kłosami zbóż, owocami i kwiatami, 
odzwierciedlały ciężką pracę rolników oraz ich bliskość z naturą.

Po mszy, wszyscy uczestnicy wyruszyli w uroczystym koro-
wodzie na stadion w Dębiankach, gdzie miała miejsce prezen-
tacja wieńców dożynkowych. Wieńce, przygotowane przez so-
łectwa, były nie tylko dowodem na artystyczne umiejętności ich 
twórców, ale także symbolem dbałości o tradycje. Każde sołec-
two dumnie prezentowało swoje dzieło, a starostowie dożynek 
towarzyszyli delegacjom, nadając tej części uroczystości szcze-
gólnego charakteru.

rozwiązania, które ułatwiają wykonywanie tego jakże wymaga-
jącego zawodu.

Państwo Dadzibóg są małżeństwem od 12 lat. Wychowują 
dwoje dzieci, 12-letniego Bartosza oraz 7-letnią Lenę. 

Pan Paweł jest aktywnym członkiem Koła Łowieckiego „Cyra-
neczka” w Orlu, natomiast Pani Julietta od niedawna pełni funk-
cję sołtysa Sołectwa Kozjaty. Wcześniej była członkiem Rady 
Sołeckiej i czynnie angażowała się w życie społeczności lokalnej. 

Mimo licznych obowiązków związanych z prowadzeniem go-
spodarstwa rolnego Państwo Dadzibóg znajdują również czas 
dla rodziny i najbliższych. Chętnie uczestniczą w wydarzeniach 
lokalnych, a także w miarę możliwości starają się podróżować, 
gdyż oboje lubią odkrywać nowe miejsca, gdzie można odpocząć 
od trudów dnia codziennego. 

Tekst: Ewelina Waszak

Dożynki gminno-parafialne
Jak co roku, specjalna komisja 

miała trudne zadanie wyłonienia 
najpiękniejszego wieńca dożyn-
kowego. Każdy z wieńców był 
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wyjątkowy, a ich twórcy włożyli mnóstwo serca i pracy w przygotowanie. Ostatecznie, 
po burzliwych obradach, komisja ogłosiła wyniki: I miejsce zajął wieniec ze Świerczy-
na, II miejsce przyznano sołectwu Chalno, a III miejsce powędrowało do Miłachówka. 
Zwycięzcy otrzymali nagrody i ogromne brawa od zgromadzonych, a ich wieńce były 
symbolem tego, jak ważne jest pielęgnowanie tradycji i współpraca w społecznościach 
lokalnych.

Po zakończeniu części oficjalnej przyszedł czas na rozrywkę, która była nie-
zwykle bogata i zróżnicowana. Na scenie pojawiły się liczne zespoły i artyści, któ-
rzy zadbali o wspaniałą atmosferę. Występy rozpoczęły się od utalentowanych 
podopiecznych Warsztatów Terapii Zajęciowej z Nowej Wsi, którzy wzruszyli zgro-
madzonych swoimi występami. Kolejno wystąpiły dziewczynki ze Studium Sztuki 
Wokalnej działającej przy Gminnym Ośrodku Kultury w Topólce, prezentując swoje 
wokalne umiejętności.

Atmosferę podgrzewała orkiestra dęta Sempre Cantabile z Topólki, której dźwięki 
wprowadziły wszystkich w doskonały nastrój. Kolejnym punktem programu były występy 
kapel – Kapela na Żywca, która zagrała popularne utwory biesiadne oraz Kapela Szwa-
gra Waldka, której repertuar obejmował nie tylko utwory biesiadne, ale także te z lat 20. 
XX wieku, co dodało imprezie wyjątkowego klimatu. Punktem kulminacyjnym wieczoru 
był występ gwiazdy disco polo – Arka Kopaczewskiego, który porwał publiczność do 
wspólnej zabawy swoimi przebojami.

Wieczorem, po wszystkich występach, rozpoczęła się długo oczekiwana zabawa 
taneczna, którą poprowadził zespół Adrianex. Muzyka wypełniała stadion, a parkiet za-
pełnił się tańczącymi uczestnikami, którzy bawili się do późnych godzin nocnych.

Nie zabrakło również smakołyków, które są nieodłącznym elementem takich wyda-
rzeń. Na wszystkich czekały kiełbaski z grilla, które przyciągały zapachem i smakiem 
oraz pyszna grochówka, którą przygotował Gminny Ośrodek Kultury. Dużym zaintere-
sowaniem cieszyły się również stoiska z rękodziełem i wyrobami garncarskimi, gdzie 
lokalni twórcy prezentowali swoje wyjątkowe prace. Każdy, kto odwiedził te stoiska, 
mógł podziwiać kunszt rękodzielników oraz nabyć unikalne pamiątki. Uczestnicy mogli 
również odwiedzić stoiska lokalnych wystawców, gdzie panie z Kół Gospodyń Wiejskich 
serwowały tradycyjne potrawy, a wystawcy prezentowali żywe zwierzęta, co szczególnie 
zainteresowało najmłodszych. Na dożynkach można było również spotkać przedstawi-

cieli myśliwych z gminy, Ośrodka Doradz-
twa Rolniczego oraz Sanepidu, którzy 
mieli swoje stoiska informacyjne.

W organizację dożynek 2024 w gmi-
nie Topólka zaangażowało się wiele osób 
i instytucji, a szczególne podziękowania 
należą się Ochotniczej Straży Pożarnej 
(OSP), której członkowie nie tylko dbali 
o bezpieczeństwo podczas uroczystości, 
ale również pomagali w przygotowaniach 
i logistyce całego wydarzenia. Ich zaan-
gażowanie i gotowość do pomocy były 
nieocenione, a dzięki ich wsparciu całe 
dożynki przebiegły bez zakłóceń. OSP 
w gminie Topólka zawsze stanowi nieza-
wodną siłę, na którą można liczyć przy or-
ganizacji takich wydarzeń, a ich wkład jest 
nieoceniony. Za dekorację kościoła i sta-
dionu w tym roku odpowiadały sołectwa: 
Torzewo, Galonki, Czamanin i Kamieniec. 
Naocznie mogliśmy się przekonać o tym, 
że sprawdziły się w tym znakomicie.

Tegoroczne dożynki w gminie Topólka 
były nie tylko świętem plonów, ale także 
wspaniałą okazją do integracji lokalnej 
społeczności i wspólnej zabawy. 

Organizatorzy dziękowali wszystkim, 
którzy przyczynili się do sukcesu tego 
wydarzenia – zarówno wystawcom, arty-
stom, jak i wszystkim uczestnikom. Dzięki 
ich zaangażowaniu, święto to miało wy-
jątkowy charakter i na długo pozostanie 
w pamięci wszystkich obecnych.

Już teraz nie możemy doczekać się 
przyszłorocznych dożynek, które – wie-
rzymy – będą jeszcze lepsze. Tegoroczne 
wydarzenie postawiło poprzeczkę bardzo 
wysoko, ale dzięki wspólnej pracy miesz-
kańców gminy Topólka możemy być pew-
ni, że za rok czeka nas jeszcze więcej 
wrażeń, atrakcji i radości.

Tekst: Szymon Augustyniak
Foto: Stanisław Borkowski
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Koncert Reprezentacyjnego Zespołu Artystycznego  
Wojska Polskiego

Impreza składkowa

25 sierpnia 2024 r. w kościele parafialnym miał miejsce wyjątkowy koncert religijno-patriotyczny. Zgromadzeni w świątyni miesz-
kańcy gminy mogli wysłuchać pięknego koncertu Zespołu Artystycznego Wojska Polskiego.

W trakcie koncertu mogliśmy usłyszeć wiele pięknych utworów na przestrzeni wieków, które radowały serca widowni. Była to wy-
śmienita uczta duchowa. 

Za zorganizowanie tego koncertu należą się podziękowania wójtowi gminy Topólka Konradowi Lewandowskiemu i proboszczowi 
ks. kan. Antoniemu Wojciechowskiemu.

Tekst i foto: Stanisław Borkowski

Dotychczasowe uroczyste spotkania w Klubie Seniora były 
sponsorowane przez wójta gminy Konrada Lewandowskiego. 
Natomiast 18 września 2024 r. o godz. 17.00 odbyła się impreza 
składkowa. Wszyscy uczestnicy złożyli się na mięsne potrawy, 
chleb, ciasta, zimne napoje, herbatę. Złożyli się też na opłatę dla 
muzyka Zbigniewa Drążka z Lubrańca, który grał, śpiewał, grał 
na trąbce – kierował zabawą taneczną. Wyjątkowo było więcej 
osób niż zwykle, bo dołączyło do nas kilkoro emerytów, którzy 
wcześniej byli na wspólnej wycieczce z seniorami. 

Tym razem spotkanie odbyło się po raz pierwszy w nowym 
Gminnym Ośrodku Kultury w Topólce. Stoły były ustawione 
w kształcie litery „L”, przykryte obrusami, a na nich ciasta, na-
poje, chleb. Każdy senior podchodził do „stołu szwedzkiego”, by 
nałożyć sobie na talerz potrawy mięsne, zrobić herbatę i przy-
nieść na swoje miejsce. Przy stołach było gwarno i wesoło, miła 
atmosfera panowała przez cały czas spotkania. 

Tekst: Danuta Szymańska-Mączka
Foto: Zygmunt Dogoński
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Dożynki parafialne  
Orle 2024

25 sierpnia 2024 r. odbyły się dożynki parafialne. Uroczystą 
mszę dziękczynną za tegoroczne plony odprawił ks. proboszcz 
Tadeusz Szczepaniak. Gospodarzami dożynek byli mieszkańcy 
wsi Stawiska i Wincentowo, a starostami tej uroczystości byli: 
Gabriela Fornalewicz – sołtys Sołectwa Wincentowo i Krzysz-
tof Gralak. W dożynkach uczestniczyli także: burmistrz Piotr-
kowa Kujawskiego Krzysztof Betliński, przewodniczący Rady 
Gminy Topólka Stanisław Borkowski, sołtysi z terenu parafii oraz 
goście wypoczywający nad jeziorem.

Na zakończenie dożynek przedstawicielki organizatorów 
przygotowały i częstowały uczestników uroczystości chlebem 
i słodkościami swojego wypieku.

Podziękowania należą się organizatorom dożynek parafial-
nych za przygotowanie pięknej uroczystości okazałego wieńca 
oraz różnych dekoracji.

Tekst/foto: Stanisław Borkowski

Dożynki i Odpust  
ku czci św. Mateusza  
w Parafii Świerczyn

W sobotę 21 września przeżywaliśmy Odpust ku czci św. Ma-
teusza apostoła połączony z dożynkami parafialnymi. Święto 
rozpoczęła uroczysta msza święta, którą odprawił i homilię wy-
głosił ks. Marcin Pachliński, dyrektor ekonomiczny w Wyższym 
Seminarium Duchownym we Włocławku. W homilii ks. Marcin 
przybliżył mam sylwetkę św. Mateusza, jak również wyraził swoją 
wdzięczność dla ciężkiej pracy rolników, ogrodników i sadowni-
ków. Podczas mszy św. delegacje poszczególnych sołectw na-
szej parafii złożyły u stóp ołtarza wieńce, kwiaty, kosze warzyw 
i owoców oraz chleb. Po uroczystej mszy św. udaliśmy się proce-
sją wokół kościoła. Na zakończenie ks. proboszcz Piotr Małecki 
podziękował wszystkim za wspólną modlitwę, dary dożynkowe 
oraz obecność i zaangażowanie.

Tradycyjnie na koniec parafianie podzielili się symbolicznym 
chlebem i ciastem.

Tekst: Małgorzata Kwiatkowska
Foto: Stanisław Wojtysiak
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W ciepły, letni wieczór 14 sierpnia 2024 roku, teren przy Gmin-
nym Ośrodku Kultury zamienił się w prawdziwą muzyczną oazę 
pod rozgwieżdżonym niebem. Koncert pod Gwiazdami, który 
odbył się tego dnia, przyciągnął tłumy mieszkańców oraz gości, 
którzy przyszli posłuchać niesamowitego występu zespołu Zbigi 
Band. To wydarzenie na długo pozostanie w pamięci wszystkich 
uczestników, którzy mieli okazję wziąć udział w tej wyjątkowej 
muzycznej uczcie.

Gwiazdą wieczoru był zespół Zbigi Band, występujący w na-
stępującym składzie: Zbigniew Wojciechowski, który jest liderem 
całego zespołu, Jacek Małecki, Mariusz Kasprzak, Marcin Wol-
ski, Mateusz Majchrzak.

Dodatkowo, o oprawę wokalną zadbały trzy utalentowane so-
listki, które na co dzień rozwijają swoje umiejętności w Klubie 
Młodego Piosenkarza w Lubrańcu: Sandra Wachowicz, Paulina 
Dębowska, Julia Kordylak-Adamska.

Repertuar zespołu był różnorodny, a wśród wykonywanych 
utworów nie zabrakło przebojów światowej sławy artystów, takich 
jak Whitney Houston, Joe Cocker, Celine Dion, George Michael 
i wielu innych. Każda piosenka była prawdziwą gratką dla fanów 
dobrej muzyki, a piękne wokale i profesjonalna gra muzyków 
stworzyły niepowtarzalny klimat.

Organizacja koncertu nie byłaby możliwa bez pomysłu oraz 
wsparcia finansowego pana Jacka Małeckiego, który nie tylko 

Koncert pod gwiazdami

Koncert na plaży w Orlu
11 sierpnia w piękny ciepły wieczór, wzorem ubiegłego se-

zonu na Plaży w Orlu pojawiła się grupa fantastycznych ludzi. 
„Trikato i Przyjaciele”, bo o nich mowa – zespół muzyczny niczym 
mieszanka wybuchowa porwał licznie przybyłych do wspaniałej 
zabawy. W blisko dwugodzinnym koncercie mogliśmy usłyszeć 
mnóstwo utworów, głównie z polskiej sceny muzycznej w nie-
spotykanych dotąd aranżacjach w pięknej scenerii w stylu boho. 
Brawa na bis nie miały końca. Po koncercie przez kolejne dwie 
godziny  wspaniałą atmosferę podtrzymał DJ Loksik. Oczywiście 
nie możemy się już doczekać kolejnego lata, w którym po raz 
kolejny będziemy mogli zaprosić wyżej wspomnianych. 

Koncert odbył się przy współpracy Samorządu Gminy Topól-
ka oraz Bufet Plaża.

Tekst i foto: Rafał Matusiak

„Dzieci i młodzież z Sołectwa Sierakowy żegnają Wakacje”
W piątek 30 września 2024r. na boisku przy świetlicy odbył się 

piknik z okazji zakończenia wakacji. Było to miłe, rodzinne popo-
łudnie. Dzieci miały zapewnione gry i zabawy, takie jak przecią-
ganie liny, brokatowe tatuaże, wata cukrowa, figurki z balonów.

Dużą atrakcją okazała się zjeżdżalnia. W międzyczasie  moż-
na było skosztować słodkości, ochłodzić się lodami i pożywić 
kiełbaską z grilla.

Dziękujemy wszystkim za obecność.
Tekst/foto: Martyna Laskowska

jest gitarzystą w zespole, ale również inicjatorem całego wyda-
rzenia. Jego zaangażowanie i wkład finansowy pozwoliły zreali-
zować to wyjątkowe przedsięwzięcie.

Wieczór okazał się pełen emocji. Publiczność reagowała na 
każdy utwór żywiołowymi brawami, a oklaski na stojąco pojawiały 
się po każdym wykonanym utworze. Atmosfera była wyjątkowa – 
słuchacze docenili zarówno wspaniałą muzykę, jak i niesamowite 
zaangażowanie artystów. Koncert nie mógł zakończyć się bez 
bisów, na które publiczność czekała z niecierpliwością. Artyści 
wielokrotnie wracali na scenę, aby zagrać kolejne utwory, co tylko 
potwierdziło ich klasę i sympatię do zgromadzonej publiczności.

Koncert pod Gwiazdami okazał się sukcesem nie tylko pod 
względem artystycznym, ale również frekwencyjnym. Ogromna 
liczba osób, które przybyły na to wydarzenie, świadczy o potrze-
bie organizacji podobnych koncertów w przyszłości. Z pewno-
ścią wszyscy z niecierpliwością będą oczekiwać kolejnych mu-
zycznych spotkań na świeżym powietrzu, które przyniosą równie 
dużo wrażeń.

Dziękujemy wszystkim za obecność i już teraz zapraszamy 
na następne wydarzenia kulturalne w naszym regionie!

Tekst: Szymon Augustyniak
Foto: Lidia i Wojciech Wąsikowscy
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W poniedziałek 9 września 2024 roku w Gminnym Ośrodku 
Kultury w Topólce odbyła się XIII edycja Narodowego Czytania 
zorganizowana przez Gminną Bibliotekę Publiczną. W tym roku 
uczniowie SP w Topólce oraz goście mieli okazję zagłębić się 
w jeden z utworów polskiej literatury romantycznej – „Kordian” 
Juliusza Słowackiego. To właśnie ten dramat poetycki został wy-
brany przez Prezydenta RP Andrzeja Dudę na tegoroczną litera-
turę narodową, a jego fragmenty przeczytali: wójt gminy Topólka 
Konrad Lewandowski, przewodniczący Rady Gminy Stanisław 
Borkowski, nasza czytelniczka Maria Zielińska oraz uczennica 
Szkoły Podstawowej w Topólce Zosia Kordylak. 

Juliusz Słowacki napisał Kordiana podczas pobytu w Szwajca-
rii. Utwór po raz pierwszy ukazał się drukiem w 1834 roku w Pa-
ryżu i należy do najważniejszych dokonań literackich poety. Autor 
ukazał w nim obraz epoki i romantyczną wizję losów pokolenia 
polskich konspiratorów, punktem wyjścia czyniąc spisek podcho-
rążych, związany z przygotowaniami do zamachu na cara. Główny 

Narodowe czytanie w Gminnej Bibliotece Publicznej  
w Topólce

temat odnosi się jednak wprost do powstania listopadowego, m.in. 
poprzez analizę przyczyn i skutków klęski wolnościowego zrywu. 
W kolejnych częściach dramatu przeplatają się motywy realistycz-
ne i fantastyczne, a nastrojowa sceneria podkreśla symboliczny 
wymiar dzieła, którego kluczowym zagadnieniem jest kwestia na-
rodowowyzwoleńcza. Na przestrzeni lat Kordian doczekał się wie-
lu wydań i był chętnie wystawiany w teatrze. Do dziś pozostaje 
jednym z najczęściej interpretowanych i dyskutowanych utworów, 
zajmując poczesne miejsce w kanonie polskiej literatury.

Serdecznie dziękujemy wszystkim uczestnikom oraz przyby-
łym gościom. Narodowe Czytanie w naszej gminie było dowo-
dem na to, jak literatura może łączyć ludzi i inspirować do głęb-
szego myślenia. Wydarzenie to pokazuje, jak ważna jest pamięć 
o wielkich dziełach literatury narodowej. Dzięki zaangażowaniu 
wszystkich uczestników takie inicjatywy mają szansę na konty-
nuację i rozwój oraz przyczyniają się do kulturalnego rozwoju 
regionu. 

Tekst i foto: Donata Jagodzińska

13 lipca w Remizie OSP Kozjaty odbyły się warsztaty eduka-
cyjne pod tytułem „Porozmawiajmy o zdrowiu”, które poprowadziła 
dr n. o zdr. Beata Szukay. Organizatorem wydarzenia był radny 
Damian Świderski oraz Koło Gospodyń Wiejskich w Kozjatach.

Warsztaty zgromadziły liczne grono uczestników zaintereso-
wanych poprawą swojego stylu życia. Na spotkaniu szczegółowo 
omówiono szereg zagadnień związanych z odżywianiem i zdro-
wym trybem życia, m.in. poruszono takie tematy jak:
• Złe nawyki i ich wpływ na nasze zdrowie – jak unikać codzien-

nych błędów żywieniowych.

• Piramida Zdrowego Żywienia – co i jak powinniśmy jeść, aby 
cieszyć się zdrowiem przez długie lata.

• Techniki kulinarne – jak zdrowo przygotowywać posiłki.
• Aktywność fizyczna i suplementy diety – ich rola w utrzyma-

niu zdrowego stylu życia.
Spotkanie było doskonałą okazją do zdobycia cennej wie-

dzy oraz wymiany doświadczeń, co niewątpliwie przyczyni 
się do podniesienia świadomości zdrowotnej w naszej spo-
łeczności.

Tekst i foto: Marcin Szukay

Spotkanie z dietetykiem w Kozjatach
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Witacze dożynkowe

Witacz Sołectwo Borek, Znaniewo

Podziękowanie za pomoc
Składam serdeczne podziękowanie za ofiarowaną mi pomoc w związku z pożarem, jaki dotknął moje gospodarstwo rolne w miejsco-

wości Galonki-Kolonia. Podziękowania kieruję do mieszkańców Sołectwa Borek, Znaniewo oraz Świerczynek za życzliwość i hojność. 
Wiesław Gregor

Najserdeczniejsze podziękowania
Pragnę przekazać serdeczne podziękowania wszystkim ludziom 

dobrej woli za okazaną życzliwość oraz wsparcie udzielone po pożarze 
w Czamaninie-Kolonii. Szczególne wyrazy uznania za hojność, ofiarność 
i szybką oraz bezinteresowną pomoc kieruję do moich kolegów i koleża-
nek sołtysów oraz mieszkańców z terenu gminy Topólka i druhen, druhów 
strażaków. Jestem niezmiernie wdzięczny za zorganizowanie pomocy, 
otwarte serce jak również serdeczność, którą mnie Państwo obdarzyliście.

Piotr Lewiński

Witacz Sołectwo Bielki

Witacz Sołectwo Galonki

Witacz Sołectwo Kozjaty Witacz Sołectwo Torzewo

Spotkanie samorządowców z LGD  
w Znaniewie

7 sierpnia 2024 r. odbyło się spotkanie Lokalnej Grupy Działania dla 
powiatu radziejowskiego w Znaniewie z sołtysami i radnymi Rady Gmi-
ny Topólka. W spotkaniu uczestniczył także wójt gminy Topólka Konrad  
Lewandowski. Tematem spotkania było zaprezentowanie przez przedstawi-
cieli LGD możliwości korzystania ze środków wsparcia, które oferuje LGD na 
różne cele społeczne, jak i na rozwijanie działalności gospodarczej.

Tekst: Stanisław Borkowski


